



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

18 NOVEMBER / NOVEMBRE 2016

[> Version Française](#)



INNOVATION AND MIGRATION

Techies connecting migrants

One year after its creation in London, "Techfugees" has become a global platform, bringing together some thirty local groups of computer engineers, start-ups, NGOs, associations and other specialists who develop innovative digital technologies adapted to the needs of migrants and migrant support organisations.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Education & training: investment on the rebound but inclusion remains a challenge >>](#)

[What bottom-up solutions to address migrant integration? >>](#)

[Donald Trump triggers political earthquake >>](#)

[Energy, transport and environment statistical book >>](#)

[Agricultural Markets Task Force presents recommendations on farmers in the food supply chain >>](#)

[Duration of working life almost 2 years longer than 10 years ago >>](#)

[Brussels: ERDF funds redirected towards integration of migrants >>](#)

[Climate action facing stronger headwinds at COP22 >>](#)

[One in four children at risk of poverty in the EU](#)

[EU budget deal: strengthening the economy and responding to the refugee crisis >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

ECOLISE enters the EU policy arena

On November 8 and 9, representatives of seven ECOLISE member organisations attended a policy training event hosted by AEIDL in Brussels, which included meetings with senior EU politicians and officials who highlighted important opportunities for ECOLISE.

[Read more >>](#)

Other news

[SOCIAL JUSTICE IN THE EU](#)

Driven by a labour market recovery, **EU citizens' opportunities for social participation have improved slightly** for the first time since the beginning of the economic crisis in 2008. Not everyone is benefiting from this, however. **A high risk of poverty persists in many countries.** The number of “working poor” is increasing. Children and youth in southern Europe continue to suffer most severely from the impact of the economic crisis. With the *‘Social Justice Index’*, the **Bertelsmann Stiftung** measures annually the opportunities for social participation of people in the 28 EU member states.

[Read more >>](#)

THOMAS PIKETTY: “WE MUST RETHINK GLOBALIZATION, OR TRUMPISM WILL PREVAIL”

According to the **economist**, **rising inequality** is largely to **blame** for this **electoral upset**. **Continuing with business as usual is not an option.**

[Read more >>](#)

DOES THE EUROZONE NEED A PARLIAMENT?

The proposal to establish a “**Parliament of the Eurozone**” has re-emerged in the debate on deepening the **Economic and Monetary Union (EMU)**. In this context, **Valentin Kreilinger**, research fellow at the **Jacques Delors Institut-Berlin**, and **Morgan Larhant** look at what might be the interest and scope of such a proposal and how it could be useful or even essential for a **better functioning of the Eurozone**.

[Read more >>](#)

CITIES FOR LIFE (PARIS, 21-22 NOVEMBER)

On 21 and 22 November 2016, the Mayor of Paris, Anne Hidalgo, and the Mayor of Medellin, Federico Gutierrez, will co-host the **second edition of ‘Cities for Life’, the global Summit on inclusive, smart and resilient cities** in partnership with le Forum SmartCity - *La Tribune* at Paris City Hall.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local

development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to [Jean-Luc Janot](#).



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

18 NOVEMBRE / NOVEMBER 2016

[> English version](#)



INNOVATION ET MIGRATION

Techfugees: les migrants branchés

Un an après sa création à Londres, «Techfugees» est devenue une plateforme mondiale fédérant une trentaine de groupes locaux locaux d'ingénieurs, start-ups, ONG, associations et simples citoyens qui mettent au point des technologies numériques innovantes adaptées aux besoins des migrants et des organisations qui les aident.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Éducation et formation: reprise des investissements, mais l'inclusion demeure un défi >>](#)

[Quelles solutions ascendantes pour l'intégration des migrants? >>](#)

[Donald Trump déclenche un tremblement de terre politique >>](#)

[Livre statistique sur l'énergie, les transports et l'environnement >>](#)

[Le groupe de travail sur les marchés agricoles rend ses recommandations >>](#)

[Durée de la vie active: près de deux ans de plus qu'il y a dix ans >>](#)

[Bruxelles: fonds FEDER réorientés vers l'intégration des migrants >>](#)

[A la COP22, les pro-climat tentent de neutraliser les vents contraires >>](#)

[Un enfant sur quatre exposé au risque de pauvreté dans l'UE >>](#)

[Accord sur le budget de l'UE: renforcement de l'économie et prise en charge de la crise des réfugiés >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

ECOLISE reçu par l'UE

Les représentants de sept organisations membres d'ECOLISE ont participé à une formation sur les politiques européennes organisée par l'AEIDL. Leurs rencontres avec des hauts responsables des institutions européennes laissent entrevoir d'importantes possibilités pour le réseau.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

LA JUSTICE SOCIALE DANS L'UE

Suite à une certaine reprise du marché du travail, les **possibilités de participation sociale des Européens se sont légèrement améliorées** pour la première fois depuis le début de la crise économique de 2008. Mais ce n'est pas tout le monde qui en bénéficie. **Un grand risque de pauvreté persiste dans de nombreux pays.** Le nombre de «travailleurs pauvres» augmente, les enfants et les jeunes du sud de l'Europe souffrent toujours fortement de l'impact de la crise. Avec son **«Social Justice Index»**, la **Bertelsmann Stiftung** mesure annuellement le degré de participation sociale dans les 28 Etats membres de l'Union.

[Lire plus >>](#)

THOMAS PIKETTY: «POUR UNE AUTRE MONDIALISATION»

Les administrations **Clinton** puis **Obama** ont accompagné le mouvement de **libéralisation**. Le programme de **Trump** renforcera les **tendances inégalitaires**, alerte l'**économiste**.

[Lire plus >>](#)

FAUT-IL UN PARLEMENT DE LA ZONE EURO?

L'idée d'un **«Parlement de la zone euro»** a récemment réinvesti le débat sur l'approfondissement de l'**Union économique et monétaire (UEM)**. Quels pourraient être l'intérêt et la portée pratique de cette proposition et dans quelle mesure celle-ci serait utile, voire indispensable au bon fonctionnement de la zone? Tel est l'objet d'un **article** de **Morgan Larhant** et **Valentin Kreiling** du **Jacques Delors Institut - Berlin**.

[Lire plus >>](#)

CITIES FOR LIFE (PARIS, 21-22 NOVEMBRE)

Les 21 et 22 novembre 2016, la Maire de Paris, Anne Hidalgo, et le Maire de Medellin, Federico Gutierrez, accueilleront à l'Hôtel de Ville de Paris la **seconde édition de «Cities for Life», le sommet mondial pour les villes inclusives, innovantes et résilientes**, en partenariat avec le Forum Smart City – *La Tribune*.

[Lire plus >>](#)

|MC:SUBJECT|

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).

© 2016 AEIDL